

Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 13/9 2023 kl. 19.00 i Rytterstuen

1) Mødedeltagere: Suzanne, Lisbeth, Mia, Marlene og Michelle

2) Afbud fra: Lea

Ordstyrer:

Referent: Michelle

3) Godkendelse af dagsorden.

4) Godkendelse af referat fra sidste møde.

5) Nyt fra udvalg

a. Økonomiudvalg:

- Marlene: Kan der gives en halvårlig status på økonomien?
 - Der er stort set ingen indtægt i juli, da der ingen rideskoleindtægter er i denne måned.
 - Både rideskoleindtægterne og indtægterne for privatopstaldere ser ellers positive ud i forhold til budgettet for 2023.
 - Tallene fra det sidst afholdte c-stævne er endnu ikke kommet, men det ser ud til, at det kan blive svært at opnå den i budgettet for 2023 forventede indtægt for stævner og arrangementer.
 - Cafe indtægter – umiddelbart ser det ud til, at det ikke er alle tal, der er kommet med. Lisbeth snakker med klubmodul om dette.
 - Sponsorindtægter på nuværende tidspunkt mere end hvad der er budgetteret. BDO har sponsoreret 10.000 kr. til dommertårne.
 - Offentlige tilskud ser positive ud i forhold til budgettet, og ligger pt. over budget.
 - Indtægter i alt ser positive ud i forhold til at overholde budgettet.

- Løn og personale udgifter: Ser positivt ud i forhold til budget. Der vil formentlig være færre udgifter end forventet.
- Kontingent udgifter (rideforbund, distrikt): Ser ud til at være højere i forhold til budgettet. Men der er en forklaring idet man er kommet til at tælle dem der står på venteliste med i medlemstallet således vi har betalt for flere medlemmer end hvad der reelt er.
Lige nu bliver der altså betalt for meget. (Kommentar 19-02-24: Dette er efterfølgende blevet rettet og tilbagebetalt)
- Administrationsudgifter ser overordnet ok ud.
- Ejendomsudgifter: Der mangler et par dyre udgiftsposter på samlet ca. 100.000 kr., der kommer senere på året. Ser ellers positivt ud.
- Rideskoleheste udgifter: Mange udgifter på dyrlæge.
Der er budgetteret 50.000 kr. til ny(e) rideskoleheste. Der er muligvis en på vej, der skal igennem dyrlægeundersøgelse.
- Hestehold udgifter: Foderudgifter kommer till at stige betydeligt. Wrap udgifterne kommer over budget (dog kommer der indtægt i forhold til tørketillæg). Stor positiv difference på halm/tømningsaftale – men dette fungerer som en buffer, hvis vi skulle miste vores tømningsaftale.
- Traktordrift: Grundet reparationer går denne over budget.
- Indtil videre overskud på 254.630 kr. i forhold til budgettet for 2023.

b. Sponsorudvalg:

- Miljøpuljen Roskilde Kommune - Puljen er på 90.000 kr. til støtte til projekter, der sætter fokus på bæredygtighed og klima.

- Suzanne foreslår, at vi skal søge om borde/bænke i genbrugsmaterialer. Kommer der flere idéer kan der skrives en mail til Mia.
 - Lisbeth har haft møde med Karen Frost og Hanne fra rideskolen. De er blevet sat ind i hvordan forskellige puljer kan søges. De er meget interesseret i at søge sponsorer til hestekøb.
De har flere idéer, og vil prøve at få fat i flere forældre.
 - Mia har søgt om penge til en ny hest, samt udvidelse af rytterstuen inkl. dommertårne.
- c. Stævneudvalg:
- Kort evaluering af netop afholdte c-stævne
 - Meget velstruktureret stævne. Det kan være en idé at holde ved de meget detaljerede informationer til rytterne på Equipe.
 - Da en rytter var ude for en alvorlig ulykke under opsidning på hest ude på vejen langs det nye ridehus, skal der skrives ud til rytterne, at al opstigning skal ske i ridehuset af sikkerhedsmæssige hensyn.
- d. Opstaldsudvalg:
- Lea/Marlene: Nye opstaldere - en orientering
 - Der er kommet nye opstaldere. Virker til at være rigtig godt. Der er nu en opstaldere mere end der plejer at være.
 - Arbejdsdag d. 24.09.23, hvad skal der på programmet?
 - Anette forhøres hvad der kan laves til arbejdsdagen. Lisas mand kan alt og vil også gerne hjælpe. Forslag fra Lisbeth: Barrieren kan evt slibes, og måske personalet kan male den. Muligt det dog nærmere er et forårsprojekt.
 - Status på folde, nye hegn og opstaldere generelt – rykkes til næste møde.
- e. Hjælperudvalg:
- Suzanne: Har fået et tilbud på sweatshirt med logo til kr. 220,- og vil høre bestyrelsen og om der er budget til at kunne tilbyde hjælperne, at de selv gav 100kr og HIRK betalte de 120kr. Så kommer der både HIRK-logo og ordet "Hjælper" på ryggen. Resten af medlemmerne kan få tilbud om at købe en sweatshirt med HIRK-logo på ryggen til 250 kr.

- Dette godkendes, da der er luft i budgettet til det. Suzanne går videre med dette.
- f. Nyt fra Driften/personale:
 - Personalesituationen: Tages på næste møde, da det er relevant at Lea er til stede.
- g. Rideskolen:
 - Lea: Nyt omkring rideskolehestene.
 - Frønse, June er blevet aflivet. Snip har lige været halt, men er rengående igen.
 - Maxi er meget sur og bider.
 - Der kommer formentlig ny rideskolehest.
 - Montana skal sælges for beskedent beløb, da hun ikke fungerer i rideskolen.
 - Der har været problemer i forhold til at have hestekapacitet nok grundet flere skadede heste.
 - Mia og Marlene kigger på hvorvidt der skal lukkes hold, så det kan hænge sammen med hestekapaciteten.
 - Punkt fra Marlene: Teoriundervisning en gang om måneden, evt. kæphesteridning
 - Maria er i gang med at planlægge at hvert hold skal have en teoriundervisning i stedet for ridning en gang om måneden.
 - Der arbejdes på en lille camp i uge 42 for rideskoleeleverne. Maria og Marlene arbejder på dette.
 - Røgfrihed
 - Der vil løbende blive sat skilte op om rygning forbudt på matriklen
- 6) Nyt fra Kommune, Miljø, DRF og D3.(De ansvarlig for området fremlægger, hvis der er nyt siden sidste møde)
- 7) Evt.
- 8) Næste møde. Ekstraordinært møde d. 20/9